
Zápis ze seniorátního shromáždění Jeronýmovy jednoty, 

konaného 23.6.2019 v Bukovce 

Přítomni: viz prezenční listina – 9 delegátů ze 24 sborů, omluveni byli zástupci sboru Horní 

Čermná, Lanškroun, Litomyšl, Semtěš, Sloupnice, Vilémov.  

Jednání zahájil bratr farář František Plecháček krátkou pobožností. 

Bratr Jan Plecháček seznámil přítomné s výběrem peněz pro Jeronýmovu jednotu 

s komentářem dle tabulky předložené každému zástupci. Celkem vybráno 239.987,- Kč, 

z toho je určeno 159.991,- Kč do ústředí JJ (2/3), 79.996,- Kč k rozdělení v seniorátu (1/3). 

 

Bratr Jan Kubíček zhodnotil podávání žádostí do konce května. Většina sborů si pro stavební  

opravy zajišťuje finance z vlastních prostředků i jiných zdrojů např. granty, dotace apod. 

 

1. Žádosti o dar ze sbírky JJ:  

Čáslav – 22.000.- na zaplacení rozdílu mezi přislíbenou a skutečnou výší daru 

z německého fondu GAW vzniklého změnou kurzu mezi eurem a korunou  

Česká Třebová – 42.380,- na opravu havarijního stavu podlahy modlitebny na faře 

(náklady 142.380,-Kč)  

Dvakačovice – 90.000,- na dvě splátky půjčky z roku 2010  (450.000,-Kč) 

Džbánov-Ústí nad Orlicí – 50.000,- na výměnu oken na faře, oprava balkonu (náklady 

200.000,-Kč) 

Heřmanův Městec – 80.000,- na výměnu podlahy v podkroví fary včetně úpravy 

vytápění (náklady 150.000,-Kč) 

Chrudim – 250.000,- - na výměnu a opravu střechy včetně věžičky na kostele (náklady 

703.000,-Kč) 

2. Doplnění žádostí zástupci sborů: 

Jednotliví zástupci sborů požadujících dar (mimo nepřítomného zástupce sboru 

z Čáslavi) doplnili žádost svého sboru o další podrobnosti.  

3. Vyjádření seniorátního výboru k předloženým žádostem: 

- žádosti sboru v Čáslavi a Dvakačovicích – nevyhovět 

- ostatní žádosti jsou doporučeny k projednání 

4. Návrh představenstva k jednání seniorátního shromáždění JJ: 

- žádost sboru Čáslav – nevyhovět 

- žádost sboru Česká Třebová ponížit a doporučit k proplacení 34.996,-Kč 

z prostředků seniorátní JJ 

- žádost Dvakačovic doporučit k proplacení ve výši 10.000,-Kč z prostředků 

seniorátní JJ 

- žádost Džbánov-Ústí nad Orlicí – ponížit a doporučit k proplacení 35.000,-Kč 

z prostředků seniorátní JJ 

- žádost Heřmanův Městec - doporučit do ústředí JJ 

- žádost Chrudim – doporučit do ústředí JJ 

5. Zprávy o vyúčtování darů z roku 2018: 

- byly doručeny 3 zprávy o využití poskytnutého daru 

- sbor v Přelouči (vyúčtování je určeno pro ústředí JJ) 

- sbor v Bukovce (vyúčtování v pořádku, včetně žádosti o změnu použití daru 



- sbor v Dvakačovicích (vyúčtování v pořádku) 

- sbor ve Vilémově (předložena žádost o změnu účelu daru, odsouhlaseno 

seniorátním výborem a vyúčtování bude provedeno v roce 2020  

Rozprava k předneseným žádostem: 

- bratr Hübner se pozastavil nad výběrem prostředků pro JJ v jednotlivých sborech. Uvedl 

např. málo vybraných prostředků ve sboru v Čáslavi a hodně prostředků ve sborech 

Chvaletice a Bukovka. 

 

Návrh představenstva uvedený v bodě č.4 byl seniorátním shromážděním Jeronýmovy 

jednoty jednomyslně SCHVÁLEN. 

 

Jednání shromáždění bylo zakončeno písní č. 192 "Dobře staví, kdo zná a ví" 

J. Plecháček poděkoval voleným členům seniorátního představenstva Jeronýmovy jednoty 

Jaromíru Drdovi a Janu Kubíčkovi, kterým letos končí jejich šestileté funkční období, za 

jejich práci. Požádal také přítomné zástupce sborů, aby upozornili svá staršovstva, že na 

konventu bude třeba navrhnout kandidáty pro novou volbu členů seniorátního představenstva 

JJ. 

J. Plecháček poděkoval farnímu sboru v Bukovce za možnost uspořádat seniorátní 

shromáždění JJ v tomto sboru a za výbornou péči o jeho členy. 

Po skončení programu seniorátního shromáždění JJ si zástupci sborů mohli prohlédnout nvou 

střechu na kostele postavenou také s pomocí prostředků poskytnutých Jeronýmovou jednotou. 

 

Zapsal:   Jaromír Drda 


